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أصدر السكرتير العام، للكنيسة الإنجيليّة المشيخيّة بالولايات المتحدة الأمريكية،
هربرت نيلسون، بيانا اليوم من الأرض المقدسة، حيث كان يسافر مع وفد من قادة الكنيسة
المشيخية (الولايات المتحدة الأمريكية)، انتقد في بيانه قرار الرئيس دونالد ترامب

الذي اعتراف فيه رسميًا بالقدس عاصمة لإسرائيل، وأعطى وزارة الخارجية الامريكية
إشارة البدء في التخطيط لنقل السفارة الأمريكية من تل أبيب إلى القدس.

      

   النص الكامل لبيان نيلسون:

  

، الثانيالقس الدكتور هربرت نيلسون   بيان من 

  

   السكرتير العام للكنيسة الإنجيليَّة المشيخية (بالولايات المتحدة الأمريكية)

  

    

  

   إن نقل السفارة الأمريكية من تل أبيب إلى القدس سيكون خطأ فادحا. وبالنسبة للمسيحيين
المعنيين بالسلام والعدالة، يجب أن تكون القدس مدينة تتقاسمها ثلاثة ديانات وشعبين.

وطالما احتلت إسرائيل القدس الشرقية وقيدت حقوق الإنسان الفلسطينية، فإن تعيين القدس
عاصمة لإسرائيل هو تأكيد لانتهاك القانون الدولي.

  

   ونحن إذ نصلي من أجل "سلام القدس" مع اقتراب عيد الميلاد، نؤكد أنَّ السلام لا يتحقق
بمطالبات من جانب واحد أو ضم.

  

   هناك قيادة أخلاقية عميقة للأماكن المقدسة في القدس والتي تتشارك في عملية صنع
القرارات المشتركة بين الفلسطينيين المسيحيين والمسلمين وكذلك اليهود الإسرائيليين.

إن وراء العديد من تصريحات الجمعية العامة للأمم المتحدة التي تؤكد على أنَّ القدس
مدينة مشتركة، هو الاقتناع بأنَّ يسوع لا يزال يدعونا إلى أن نكون صانعي سلام.
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   إن الادعاء باعتبار القدس عاصمة لشعب واحد لا يضر فقط بالأمل في تحقيق السلام بين
الإسرائيليين والفلسطينيين، بل يعمق التوترات الدينية بين المسلمين واليهود

والمسيحيين، فلدى كل من التراث الديني ذاكرة طويلة.

  

   في عام 1947، اعتبرت الخطة الأصلية للأمم المتحدة للدولتين أن القدس مدينة دولية،
حتى يكون التعايش الديني هناك نموذجاً للتسامح حول العالم. ولقد احترمت دول العالم تلك

الرؤية الجيدة من خلال الحفاظ على سفاراتها في تل أبيب حتى يتحقق السلام العادل، أما
بالنسبة لما قامت به مؤخرا الادارة الأمريكية بمفردها لصالح أحد الأطراف، إنما يعني

أنها تنهي أي ادعاء بأننا يمكن أن نكون "وسيطا نزيها" في عملية سلام لإنهاء احتلال
فلسطين. من أجل هذه الأسباب، فإننا نعبر رسميا ككنيسة عن خلافاتنا العميقة مع هذا

الإجراء من جانب حكومتنا.

  

   في هذا العام، ومع الذكرى السنوية المؤلمة للفلسطينيين نؤكد على أننا لن نتخلى عن
المطالبة بالمساواة لكل من الفلسطينيين والإسرائيليين في القدس، باعتبارها مدينة ذات

أهمية تاريخية وروحية مشتركة بين المسيحية والإسلام واليهودية.

  

    ·          إن قرار الجمعية العامة للأمم المتحدة رقم 181 (د - 2) يجعل من القدس بأكملها
والمناطق المحيطة "نظاما منفصلاً تحت نظام دولي خاص" تديره الأمم المتحدة.

  

                  ·          ولقد أكد قرار الجمعية العامة للأمم المتحدة رقم 194 على الحرية في
العبادة وحق العودة أو التعويض للاجئين.

  

              ·          اعتمد مجلس الأمن الدولي القرار 476 الذي ينص على أن "التدابير التي   
غيرت أو تغير الطابع الجغرافي والديموغرافي والتاريخي لمدينة القدس المقدسة ووضعها

باطلة ولاغية" وتشكل انتهاكًا صارخًا لاتفاقية جنيف الرابعة المتعلقة بحماية الأشخاص
المدنيين في وقت الحرب وتشكل أيضًا عقبة خطيرة أمام تحقيق سلام شامل وعادل ودائم في

الشرق الأوسط ".

  

وهذا هو نص البيان كما جاء في الإنجليزية   

      Stated Clerk issues statement on Trump’s decision to
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recognize Jerusalem as capital of Israel
  

   DECEMBER 6, 2017

     

   

    Stated Clerk of the General Assembly, the Rev. J. Herbert Nelson, II

       

     From the Office of the Stated Clerk

    

     OFFICE OF THE GENERAL ASSEMBLY

       

   LOUISVILLE

     

    General Stated Clerk J. Herbert Nelson, II issued astatement&nbsp;today from the Holy
Land – where he is traveling with a delegation of Presbyterian Church (U.S.A.) leaders,

criticizing President Trump’s decision to officially recognize Jerusalem as the capital of Israel
and  to instruct the U.S. State Department to begin planning to move the U.S. Embassy from

Tel Aviv to Jerusalem.

   

    Nelson’s statement is similar to one issued by the National Council of Churches, which had
been in contact with him earlier. In itsstatement, the NCC praised the witness of the PC(USA)

delegation and asked for prayers for its safety.

   

    The full text of Nelson’s statement:
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http://www.pcusa.org/site_media/media/uploads/oga/pdf/herbert-statement-israel-palestine-dec2017.pdf
http://www.pcusa.org/site_media/media/uploads/oga/pdf/herbert-statement-israel-palestine-dec2017.pdf
http://nationalcouncilofchurches.us/ncc-opposes-u-s-decision-to-declare-jerusalem-as-capital-of-israel/
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    Statement by the Rev. Dr. J. Herbert Nelson, II
    General Assembly stated clerk, Presbyterian Church (U.S.A.)

   

    Moving the U.S. embassy from Tel Aviv to Jerusalem would be a grievous mistake. For
Christians concerned with peace and justice, Jerusalem must be a city shared by three faiths
and two peoples. As long as Israel occupies East Jerusalem and restricts Palestinian human

rights, to designate Jerusalem as Israel’s capital is to endorse the violation of international law.
We pray for “the peace of Jerusalem” as Christmas approaches, but peace is not achieved by

unilateral claims or annexation. There is a profound moral stewardship of the holy sites in
Jerusalem that requires the shared decision-making of Christian and Muslim Palestinians as

well as Jewish Israelis. Behind the many General Assembly statements affirming Jerusalem to
be a shared city is the conviction that Jesus still calls us to be peacemakers.

   

    Claiming Jerusalem as the capital for one people not only damages hope for peace between
Israeli and Palestinians, but deepens religious tensions among Muslims, Jews, and Christians.
Each of our religious traditions has a long memory. Back in 1947, the original UN plan for two

states called for Jerusalem to be an international city, so that religious coexistence there could
be a model for tolerance around the world. The nations of the world have respected that good
vision by keeping their embassies in Tel Aviv until a just peace can be achieved. For the U.S.

government to act alone in the interests of one side is to end any claim that we can be an
“honest broker” in a peace process to end the occupation of Palestine. It is for these reasons

that we go on record as a church to express our deep disagreement with this action by our
government. In this year of painful anniversaries for the Palestinians, it would be another

betrayal to abandon the equal claims of both the Palestinians and the Israelis to Jerusalem, a
city of historical and spiritual significance shared by Christianity, Islam, and Judaism.

       
    -       UN General Assembly Resolution 181 (II) designates Jerusalem as a whole and its

environs as “a corpus separatum under [a special] international regime,” to be administered by
the UN.    

    -       UN General Assembly Resolution 194 affirmed the free access for worship and right of
return or compensation for refugees.    

    -       the UN Security Council adopted Resolution 476 stating that “measures which have
altered the geographic, demographic and historical character and status of the Holy City of

Jerusalem are null and void” and “constitute a flagrant violation of the Fourth Geneva
Convention relative to the Protection of Civilian Persons in Time of War and also constitute a
serious obstruction to achieving a comprehensive, just and lasting peace in the Middle East.”

  

    

عن الموقع الرسمي للكنيسة الإنجيلية المشيخية بالولايات المتحدة:   
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   http://www.pcusa.org/news/2017/12/6/stated-clerk-issues-statement-trumps-decision-reco 
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